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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul Dăncilă a depus jurământul la Cotroceni / Iohannis: Sper să înceteze şi această ţopăială 
guvernamentală. Afectarea independenţei justiţiei este de neacceptat!   
După ce la nominalizarea Vioricăi Dăncilă a spus că dă o nouă şansă PSD, preşedintele Klaus Iohannis a transmis, la 
ceremonia de depunere a jurământului noilor miniştri, un mesaj extrem de dur la adresa PSD-ALDE, susţinând că 
trebuie să înceteze cu „ţopăiala guvernamentală" şi să ţină cont de semnalul românilor care au ieşit în stradă în 
semn de protest faţă de modificarea Legilor justiţiei. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, după depunerea jurământului de către guvernul condus de Viorica 
Dăncilă, că speră ca această ”ţopăială guvernamentală” care a dus la degradarea climatului social şi care nu este 
benefică să înceteze. 
„La doar un an de la alegerile parlamentare, am ajuns deja la al treilea Cabinet PSD-ALDE, după un dublu eşec cu 
guvernele anterioare. În mod sigur, nu aceasta este performanţa pe care o aşteptau românii. Sper că, odată cu 
învestirea celui de-al treilea Executiv propus de majoritatea parlamentară, să înceteze şi această ţopăială 
guvernamentală, care a dus anul trecut la degradarea climatului social şi la o stare de spirit care nu poate fi 
benefică dezvoltării unei societăţi. 
După alegerile parlamentare din 2016, nu am avut parte nici de coerenţă la nivelul politicilor publice, nici de 
garanţia că valorile şi preocuparea faţă de cetăţean sunt cele care stau la baza actului de guvernare. Dimpotrivă, 
este o discrepanţă majoră între promisiunile cu care partidele coaliţiei majoritare au venit în faţa românilor şi 
situaţia în care ne aflăm, cu două guverne eşuate şi cu degringoladă accentuată la nivelul tuturor sistemelor 
publice", a spus Iohannis.  
Preşedintele a avertizat că nu există până acum progrese notabile nici în sănătate, nici în educaţie, iar în cazul 
infrastructurii marile proiecte „impresionează prin absenţă". Şeful statului s-a referit în special la Legile justiţiei. 
„În justiţie schimbarea legislaţiei a fost forţată, ignorând argumentele întregului sistem judiciar, dar şi 
numeroasele critici venite inclusiv de la partenerii noştri externi. Există o linie roşie pe care guvernanţii şi decidenţii 
majorităţii nu au voie să o depăşească. Afectarea independenţei justiţiei este de neacceptat! Coaliţia aflată la 
putere nu trebuie să ignore semnalul transmis de sute de mii de români, care de un an de zile continuă să susţină 
în stradă statul de drept", a adăugat acesta. 
Iohannis a avut critici pe linie la adresa coaliţiei de guvernare şi a adus în discuţie şi domeniul fiscal, acolo unde 
schimbările au bulversat atât populaţia, cât şi mediul de afaceri şi că, în loc ca lucrurile să fie simplificate, s-a ajuns 
la probleme care pot aduce instabilitate financiară şi dezechilibre economice majore. „În locul promisiunilor de 
creştere a salariilor, mulţi angajaţi reclamă astăzi că, de fapt, salariile lor vor scădea". 
”În domeniul politicii fiscale, schimbările anunţate şi operate au bulversat populaţia şi mediul de afaceri. În loc să 
fie simplificate lucrurile, iar veniturile salariaţilor să fie majorate, ne confruntăm cu incertitudini care riscă să 
degenereze în instabilitate financiară şi dezechilibre economice majore. În locul promisiunilor de creştere a 
salariilor, mulţi angajaţi reclamă astăzi că, de fapt, salariile lor vor scădea”, a spus şeful statului. 
„Vă începeţi, iată, mandatul sub auspicii dintre cele mai nefavorabile. Aveţi o misiune dificilă, va trebui să 
convingeţi, plecând cu un capital de încredere redus, generat în primul rând de erorile politice şi administrative 
făcute de precedentele două cabinete. Preluaţi, aşadar, din start şi factura eşecului celor două guverne anterioare, 
propuse tot de această majoritate, şi aveţi, cu atât mai mult, obligaţia să depuneţi toate eforturile pentru ca 
lucrurile să revină pe făgaşul normal", a mai atras atenţia Iohannis.  
Klaus Iohannis a afirmat că PSD-ALDE a irosit prea mult timp şi a ratat numeroase oportunităţi pentru că a ignorat 
promisiunile pe care le-a făcut în campania electorală. 
Prea mult timp a fost irosit şi prea multe oportunităţi au fost ratate, tocmai pentru că, în loc să ţină cont de 
promisiunile făcute în campania electorală, coaliţia de guvernare le-a ignorat încă de la început, a mai spus 
preşedintele, insistând că lucrurile trebuie îndreptate urgent. 
Klaus Iohannis a precizat că 2018 este anul Centenarului României moderne şi ”un moment unic în existenţa 
naţiunii române”. 
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”Este nevoie de solidaritate, de unitate, de coerenţă la nivelul societăţii, nu doar pentru a marca aşa cum se cuvine 
împlinirea celor 100 de ani de la Marea Unire, ci pentru a trasa, în primul rând, direcţiile României viitoare”, a spus 
Iohannis. 
Preşedintele României le-a transmis membrilor noului Guvern că românii aşteaptă o direcţie ”clară, neechivocă, în 
acord cu năzuinţele de întărire a statului de drept, de eliberare a instituţiilor de sub ameninţarea corupţiei”. 
„Nu avem, până astăzi, proiecte majore care să reunească principalii actori din societate. Avem, în schimb, mari 
aşteptări din partea românilor. Cetăţenii aşteaptă o direcţie clară, neechivocă, în acord cu năzuinţele de întărire a 
statului de drept, de eliberare a instituţiilor de sub ameninţarea corupţiei. Oamenii îşi doresc prosperitate într-o 
ţară în care politicienii respectă cetăţenii, o ţară care ştie ce vrea şi încotro se îndreaptă. Sunt lucruri pe care 
puterea politică de după alegerile din decembrie 2016 nu a vrut sau nu a fost capabilă să le livreze până acum", şi-
a încheiat şeful statului discursul.  
 Premierul Viorica Dăncilă şi membrii Guvernului au depus jurămăntul de credinţă luni seară la Palatul Cotroceni. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru numirea Guvernului României condus de Viorica 
Dăncilă, potrivit unui comunicat de presă transmis de Administraţia Prezidenţială către Mediafax. 
”Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat luni, 29 ianuarie a.c., decretul pentru numirea 
Guvernului României”, potrivit comunicatului. 
Guvernul condus de Vasilica-Viorica Dăncilă este format din: Paul Stănescu - Viceprim-ministru, Ministrul 
dezvoltării regionale şi administraţiei publice; Graţiela Leocadia Gavrilescu - Viceprim-ministru, Ministrul 
mediului; Viorel Ştefan - Viceprim-ministru; Ana Birchall - Viceprim-ministru pentru implementarea 
parteneriatelor strategice ale României; Carmen Daniela Dan - Ministrul afacerilor interne; Teodor-Viorel 
Meleşcanu - Ministrul afacerilor externe; Mihai-Viorel Fifor - Ministrul apărării naţionale; Eugen Orlando 
Teodorovici - Ministrul finanţelor publice; Tudorel Toader - Ministrul justiţiei; Petre Daea - Ministrul agriculturii şi 
dezvoltării rurale;Valentin Popa - Ministrul educaţiei naţionale; Lia-Olguţa Vasilescu - Ministrul muncii şi justiţiei 
sociale; Dănuţ Andruşcă - Ministrul economiei; Anton Anton - Ministrul energiei; Lucian Şova - Ministrul 
transporturilor; Rovana Plumb - Ministrul fondurilor europene; Ştefan-Radu Oprea - Ministrul pentru mediul de 
afaceri, comerţ şi antreprenoriat; Sorina Pintea - Ministrul sănătăţii; George Vladimir Ivaşcu - Ministrul culturii şi 
identităţii naţionale; Ioan Deneş - Ministrul apelor şi pădurilor; Nicolae Burnete - Ministrul cercetării şi inovării; 
Petru Bogdan Cojocaru - Ministrul comunicaţiilor şi societăţii informaţionale; Ioana Bran - Ministrul tineretului şi 
sportului; Bogdan Gheorghe Trif - Ministrul turismului; Natalia-Elena Intotero - Ministrul pentru românii de 
pretutindeni; Viorel Ilie - Ministru pentru relaţia cu Parlamentul şi Victor Negrescu - Ministrul delegat pentru 
afaceri europene. 
Viorica Dăncilă: Eu mi-am propus să duc acest mandat trei ani, deci nu pot să vorbesc de o înlocuire 
Premierul desemnat Viorica Dăncilă a declarat, luni, după votul de învestitură, că nu poate vorbi despre o 
eventuală înlocuire din funcţie a sa şi că şi-a propus să aibă un mandat de trei ani în funcţia de premier. 
”A trecut învestitura guvernului cu o majoritate largă, ceea ce pentru mine e un prilej de bucurie, dar şi o 
responsabilitate pentru toţi cei care au arătat că au încredere în acest guvern şi au încredere într-un premier 
femeie”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Întrebată ”în câte luni” va fi schimbată din funcţie, Viorica Dăncilă a răspuns: ”Eu mi-am propus să duc acest 
mandat trei ani, împreună cu miniştrii, deci nu pot să vorbesc de o înlocuire”. 
”Vreau să plec cu încredere şi cu încrederea pe care mi-au arătat-o toţi cei care şi-au pus speranţele în acest 
guvern şi, mai ales, în programul de guvernare”, a adăugat Dăncilă. 
De asemenea, ea a evitat să răspundă dacă exclude varianta modificării Legilor Justiţiei printr-o ordonanţă de 
urgenţă. 
”De ce mă întrebaţi acum despre?... Intrăm în detalii”, a adăugat Dăncilă. 
Viorica Dăncilă a anunţat că miercuri va avea loc prima şedinţă de Guvern. 
"Nu aş vrea să mă raportez la ceilalţi premieri, ci la mine, voi urmări cu stricteţe fiecare punct al programului de 
guvernare şi voi încerca să am o relaţie bună cu fiecare ministru. Voi colabora cu fostul premier Mihai Tudose. Nu 
voi întrerupe un lucru bun numai pentru că a fost altcineva înainte", a spus Viorica Dăncilă. 
Guvernul Dăncilă a primit votul de încredere în Parlament, după ce 282 de parlamentari au votat pentru, 136 
împotrivă şi un ales s-a abţinut. 
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Pentru a trece, Cabinetul Dăncilă avea nevoie de 233 de voturi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, prima întâlnire cu miniştrii, luni seară, la Guvern. Solicitările noului premier 
Miniştrii Guvernului Dăncilă s-au reunit, luni seara, la Palatul Victoriei, noul premier solicitându-le miniştrilor 
rapoarte lunare privind stadiul implementării programului de guvernare, iar ministrului de Finanţe, Eugen 
Teodorovici, soluţia pentru rezolvarea formularului 600. 
”Aceasta e prima întâlnire a echipei guvernamentale şi vreau să vă felicit pe toţi pentru validarea în comisiile 
parlamentare şi vreau să vă felicit pentru votul obţinut. Majoritatea care azi ne-a votat şi şi-a pus speranţa în noi 
aşteaptă din partea noastră responsabilitate în ceea ce priveşte îndeplinirea programului de guvernare. Eu vă 
asigur de tot sprijinul meu în coordonarea activităţilor între ministere. În acelaşi timp, voi fi foarte exigentă în ceea 
ce priveşte îndeplinirea măsurilor din program”, a declarat noul premier, Viorica Dăncilă. 
Ea le-a cerut miniştrilor să prezinte rapoarte lunare privind stadiul implementării programului de guvernare. 
”Vă voi sprijini cât îmi va sta în putinţă, dar în acelaşi timp aştept şi din partea dvs la fel de multă rigoare”, le-a 
mai spus ea colegilor din Executiv. 
Dăncilă le-a mai cerut miniştrilor să pregătească ”cu seriozitate” prima şedinţă de guvern, care va avea loc 
miercuri. 
De asemenea, ea i-a cerut lui Eugen Teodorovici să îi prezinte, marţi dimineaţă, soluţia pentru rezolvarea 
formularului 600. 
”Îmi doresc ca miercuri deja să adoptăm actele normative necesare pentru a pune capăt discuţiilor îndreptăţite 
care au avut loc în spaţiul public referitor la acest subiect”, aconchis noul premier. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima DEMISIE în semn de PROTEST faţă de numirea lui Valentin Popa la Ministerul Educaţiei. Mircea Dumitru 
şi-a dat demisia din CNATDCU, după declaraţiile ministrului legate de plagiat 
Rectorul Universităţii din Bucureşti şi fost ministru al Educaţiei, Mircea Dumitru, a anunţat că demisionează din 
toate funcţiile pe care le ocupă în cadrul CNATDCU, decizia fiind urmare a declaraţiilor făcute de ministrul 
desemnat, Valentin Popa, din timpul audierilor din Parlament. 
"Vă rog să luaţi notă de demisia mea din toate funcţiile pe care le ocup în cadrul CNATDCU: membru în Consiliul 
General, Preşedinte al Comisiei de Filosofie, membru al Comisiei de Filosofie. Prezenţa mea în acest Consiliu ar fi 
total irelevantă şi ar induce unui observator imparţial de bună credinţă falsa impresie a unui acord de fond între 
viziunea dumneavoastră şi a mea cu privire la standardele eticii academice, în timp ce mie îmi este evident, 
urmărind declaraţiile publice de astăzi ale domniei voastre, că aş fi pus în situaţia de a accepta compromisuri care 
sunt inacceptabile", transmite Mircea Dumitru într-o scrisoare deschisă adresată noului ministrul al Educaţiei, 
Valentin Popa. 
"Atâta timp cât poziţia de ministru a fost gerată de un obedient membru de partid, executant servil al poruncilor 
venite ”de la centru”, deşi nu m-am simţit în ordine cu mine însumi, am considerat că nu există - încă - o puternică 
incompatibilitate între, pe de o parte, faptul ca demnitarul cu cea mai înaltă funcţie în sistemul de educaţie era un 
agramat lamentabil şi un incult irecuperabil şi, pe de altă parte, lucrarea mea în slujba acreditării academice în 
domeniul meu de expertiză, filosofia. Am considerat că e o datorie pe care o am faţă de comunitatea mea 
profesională", mai spune acesta. 
Fostul ministru nu a trecut cu vederea greşelile gramaticale facute de Valentin Popa. 
"Atunci când demnitatea publică ocupată cândva de Spiru Haret îi revine unui universitar care este şi rector, iar 
acesta suferă dramatice episoade de luptă infantilă cu gramatica de bază a limbii române şi ar trebui, mai 
degrabă, să "pună mâna" pe o carte elementară de sintaxă şi de semantică a frazei, decât să gestioneze o 
reponsabilitate uriaşă pentru copiii şi viitorul acestei ţări, ... ei bine! în astfel de circumstanţe, prezenţa mea în 
continuare în consilii ale ministerului ar dăuna mult propriei mele sănătăţi sufleteşti", mai scris rectorul 
Universităţii Bucureşti. 
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Anunţul a venit după ce, luni, Valentin Popa, propus pentru funcţia de ministru al Educaţiei, a declarat că se 
discută prea mult despre plagiate, fiind umbrite astfel valorile învăţământului românesc, în condiţiile în care nici 
legea nu prevede exact unde se pun ghilimelele. 
"Am avut întotdeauna absolvenţi extraordinari care au plecat în străinătate. Este păcat cu umbrim valorile 
învăţământului prin scoaterea în evidenţă a unor elemente nu atât de importante, precum cum ar fi plagiatele. 
Vorbim mult prea mult despre de 0,1% din tezele de doctorat care ar fi plagiate", a declarat Valentin Popa, după 
audierea din comisia parlamentară, unde a primit aviz pozitiv pentru funcţia de ministru al Educaţiei. 
Popa spune că nici legea nu este foarte clară în acest domeniul. 
"Nici legea după care ar trebui sa îi condamnăm nu este chiar perfectă, nu prevede legea că trebuie ghilimele la 
un text pe care îl preluăm, sau citarea imediată după el, deşi azi cercetătorii noştri aşa fac. Nici eu nu am învăţat în 
facultate să fac în acest mod, citarea era la final, dar nu să o faci imediat lăngă text", a mai spus ministrul propus 
al Educaţiei. 
De asemenea, acesta a făcut greşeli gramaticale şi la Parlament, precizând că el, la universitate, nu poate amenaja 
nicio sală în mai puţin de un an "datorită" procedurilor foarte greoaie. Valentin Popa a explicat, ulterior, că atunci 
"când ai emoţii şi când vorbeşti cu pasiune, se întâmplă". 
Întrebat ce mesaj are pentru elevi, ministrul propus la Educaţie a spus că le doreşte să vorbească cât mai bine 
limba română. Valentin Popa, propus pentru funcţia de ministru al Educaţiei, a apărut şi într-o înregistrare făcând 
mai multe greşeli gramaticale şi spunând, printre altele, ”pamblică”. Luni, în cadrul audierilor din Parlament, el a 
explicat că este vorba de un regionalism din Moldova. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Înainte de a impozita veniturile BOR, Teodorovici are o certitudine: "Sunt o sursă de inspiraţie pentru 
Patriarh" 
Impozitarea veniturilor Bisericii nu iese de pe agenda lui Eugen Teodorovici, care ajuns din nou ministru de 
Finanţe spune chiar că este o „sursă de inspiraţie pentru Patriarh”. 
Întrebat dacă Patriarhul l-a convins să renunţe la impozitarea veniturilor Bisericii, Teodorovici a răspuns că Prea 
Fericitul „ar putea să spună ce crede, eu îi spun ce ştiu şi aplic ce trebuie”. 
„Patriarhul se inspiră din ceea ce spun eu. Sunt o sursă de inspiraţie pentru Patriarh”, a adăugat ministrul 
Finanţelor. 
Anul trecut, când era consilier al premierului Tudose, Eugen Teodorovici a revenit cu ideea impozitării veniturilor 
Bisericii Ortodoxe Române, având chiar un plan concret. Mai exact, propunerea pe care o avea în vedere era 
identificarea, de comun acord cu BOR, a activităţilor economice care pot fi impozitate, iar banii să rămână tot în 
gestionarea Bisericii, însă să fie cheltuiţi în domenii pe care statul le decide, scrie gandul.info. Teodorovici a 
adăugat că sunt şi alte zone din care statul poate scoate bani, dar pe care Biserica „nu le îndrăgeşte”, iar în aceste 
condiţii „trebuie să înteleagă şi să aleagă”.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Mediului: Viitoarea taxă de mediu nu va fi una de primă înmatriculare. Termenul de luna martie ar 
putea fi decalat 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, susţine că noua taxă de mediu nu este gata şi a lăsat de înţeles, la sfârşitul 
audierilor din Parlament, că termenul de luna martie pentru elaborarea unei noi taxe ar putea fi decalat. 
„Forma finală a taxei trebuie să aibă un singur scop, pentru că şi eu, şi Guvernul României, şi cred că fiecare dintre 
noi ne dorim să trăim într-un mediu curat, într-un mediu sănătos, dar nu numai noi acum ci şi generaţiile viitoare, 
şi suntem responsabili pentru acest lucru (...) Nu este o taxă şi nu o să fie o taxă de primă înmatriculare sau o taxă 
care să-i penalizeze pe toţi cei care îşi cumpără o maşină second-hand, va fi o taxă, să spunem între ghilimele, 
numai în vederea poluării”, a declarat, ministrul propus la Mediu, Graţiela Gavrilescu, la sfârşitul audierilor din 
comisia de specialitate din Parlament – comisia care a avizat-o favorabil pe Gavrilescu pentru un nou mandat de 
ministru al Mediului. 
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Întrebată dacă luna martie va mai rămâne ca termen pentru elaborarea noii taxe, Gavrilescu a precizat faptul 
că „studiile toate durează şi ne dorim ca aceste studii să fie bine efectuate. Durează un pic mai mult, dar mai bine 
mai mult şi sigur, decât să ne pripim şi să nu iasă un lucru bun”. 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, declara în decembrie 2017, în şedinţa Comisiilor de Mediu ale 
Parlamentului, că timbrul de mediu ar putea fi înlocuit până în luna martie sau aprilie 2018, conform directivelor 
europene, pentru diminuarea poluării. 
„Bugetul Adminstraţiei Fondului pentru Mediu (AFM) va fi aprobat undeva în martie - aprilie, anul viitor. Sper ca, 
până atunci, să avem o înlocuire a timbrului de mediu, conform directivelor europene. Vrem ca poluarea să fie 
diminuată. Nu ştiu cum va ieşi forma finală a acestei penalităţi pentru maşinile care vor polua şi sper ca în martie 
anul viitor, înainte ca bugetul de venituri şi cheltuieli al AFM să fie aprobat, să avem şi o formă finală. Principiul va 
fi acelaşi, adică «Poluatorul plăteşte!». Amprenta trebuie să fie neapărat carbonul ca emisie. De asemenea, 
sperăm ca săptămâna viitoare să avem Hotărârea de Guvern de adoptare a Planului Naţional de Gestiune a 
Deşeurilor şi, în felul acesta, procedura de infringement şi o condiţionalitate ex-ante pentru România să fie bifată, 
să notificăm Comisia Europeană”, a susţinut Gavrilescu, în şedinţa din Comisiile de mediu ale Parlamentului 
pentru aprobarea bugetului pe anul 2018 pentru Ministerul Mediului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguța Vasilescu, anunțuri de ultimă oră: Care este soarta legii pensiilor și ce salarii scad în 2018 
Anunțuri de ultimă oră ale ministrului Muncii, Lia Olguța Vasilescu. Imediat după investirea cabinetului Viorica 
Dăncilă, Vasilescu a spus care este soarta legii pensiilor și când ar putea fi gata aceasta. "Trebuie făcute calcule şi 
reorganizări la Casa de pensii. Când legea pensiilor va fi adoptată trebuie să avem şi personalul necesar pentru 
recalcularea a peste cinci milioane de pensii. Nu puteți să ne cereți să facem o asemenea lege peste noapte. Să nu 
ne grăbiți pentru că vrem să scoatem o lege bună. 
Creșterea punctului de pensie s-a făcut conform programului de guvernare. Se va ajunge la 1775 de lei punctul de 
pensie până în 2020. Pensia minim garantată 550 de lei, pensia minimă 650 de lei. Sunt foarte multe inechități în 
sistem și nu mai puteam continua așa. Nu mai putem accepta ca persoane care au munict sub 10 ani au aceeaşi 
pensie cu cei care au munict peste 25 de ani", a spus ministrul în direct la România TV, la emisiunea lui Victor 
Ciutacu. 
Mai mult, Vasilescu a vorbit și despre salariile care scad în 2018. "Cei care au salarii peste 7000 de lei deja încep 
tăierile ca să echilibrăm sistemul. La bugetari s-au făcut deja creșteri de anul trecut. Acum vor fi creșteri de 4%, în 
afară de cei din sănătate care intră deja pe grila din 2020. Nu avem sesizări conform cărora ar fi scăzut netul 
angajaților. Cel puțin în întreprinderile mari", a mai spus Vasilescu. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Statutul magistraţilor şi organizarea CSM, dezbătute marţi în şedinţa Curţii Constituţionale 
Sesizările care vizează legile 303/2004 privind statutul magistraţilor şi 317/2004, privind organizarea CSM, 
urmează să fie dezbătute în data de 30 ianuarie în şedinţa CCR. Este vorba despre sesizările formulate de către 
Curtea Supremă şi de PNL. 
În ceea ce priveşte modificările aduse Legii nr.303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, ÎCCJ 
consideră că se încalcă 14 prevederi constituţionale. 
„Din totalul de 133 de judecători în funcţie, au fost prezenţi 89 de judecători. În urma dezbaterilor, deliberând, 
Secţiile Unite au hotărât să fie sesizată Curtea Constituţională cu privire la neconstituţionalitatea dispoziţiilor Legii 
pentru modificarea şi completarea Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, având în vedere 
încălcarea următoarelor dispoziţii din Constituţia României: art. 1 alin. 4 privind separaţia puterilor în stat, art. 1 
alin. 5 în ceea ce priveşte claritatea şi previzibilitatea legii, art. 16 alin. 1 privind egalitatea în faţa legii şi a 
autorităţilor publice, art. 20 referitor la tratatele internaţionale privind drepturile omului, art.21 privind liberul 
acces la justiţie, art. 40 privind dreptul la muncă, art. 52 în ceea ce priveşte răspunderea magistraţilor, art. 53 în 
ceea ce priveşte proporţionalitatea măsurii de restrângere a exerciţiului unor drepturi şi libertăţi, art. 124 privind 
înfăptuiea justiţiei, art. 125 privind statutul judecătorilor, art. 26 privind instanţele judecătoreşti, art 129 privind 
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folosirea căilor de atac şi art 133 şi art. 134 privind Consiliul Superior al Magistraturii şi art. 147 (…) privind 
obligativitatea deciziilor Curţii Constituţionale”, se menţionează în hotărârea ÎCCJ. 
A doua zi după ce a atacat la CCR modificările aduse Legii nr.303/2004 privind statutul judecătorilor, ÎCCJ a depus 
o nouă sesizare, referitoare la modificările legii 317, privind Consiliul Superior al Magistraturii. 
În ceea ce priveşte sesizarea depusă de PNL la Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, formaţiunea liberală 
critică faptul că legea a fost adoptată cu încălcarea principiului autonomiei Camerelor Parlamentului, principiul 
bicameralismului, dreptul de iniţativa legislativă, regulamentele parlamentare, dispoziţiile referitoare la 
interzicerea paralelismului şi normele de tehnică legislativă. 
În privinţa modificărilor aduse Legii 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM, PNL critică existenţa unor 
vicii de neconstituţionalitate de natură a invalida proiectul de lege în ansamblul său, atât în raport cu modalitatea 
de adoptare, cât şi în raport cu reglementări contrare Constituţiei, care fac referire al procedura de alegere a 
conducerii CSM, fiind reclamată şi încălcarea principiului autonomiei celor două Camere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea cere din nou să fie audiat de Comisia SRI: Dacă mor, mor în picioare/ Iohannis nu e protejat 
Liderul PSD Liviu Dragnea a precizat, luni, că va răspunde oricăror întrebări în faţa Comisiei SRI, el arătând că ştie 
lucruri care trebuie cunoscute legate de destine frânte şi de oameni distruşi şi arătând că el va muri în picioare şi 
că şeful statului, Klaus Iohannis, nu este protejat. 
„Răspund la orice fel de întrebare, şi la comisie (Comisia SRI, n.r.), dacă sunt invitat. Aceste lucruri trebuie ştiute, 
pentru că vorbim de o perioadă neagră din istoria acestei ţări. Vorbim de destine frânte, oameni distruşi. Cum să 
rămână nespuse, neştiute? Eu stau şi mă uit la televizor, mai şi citesc prin presă interviuri...apostolii dreptăţii şi 
alţi apostoli. Nu stau sa vorbesc la televizor cum vorbea altul de tăiat de porci. Astea sunt lucruri mult prea 
serioase care trebuie spuse pentru prima dată într-o comisie (Comisia SRI, n.r.)”, a spus Dragnea la Antena 3. 
„Dacă voi fi chemat şi întrebat n-o să mă joc cu vorbele, nu o să spun jumătăţi de adevăruri. Am sperat mult că o 
să fiu luat în serios prin ceea ce spun de-a lungul vremii. Am spus că nu mi-e teamă, dacă mor, mor în picioare, nu 
am de ce să mint şi când e vorba de un interes major al acestei ţări nu mă dau înapoi. Se pare că n-am fost luat în 
serios. Am tot avertizat, am tot cerut public de foarte mult timp să intrăm în normalitate. Se pare că nu. Şi eu nu 
sunt împotriva nimănui, dar trebuie să fie lucruri ştiute, pentru ca toată lumea să înţeleagă că nu se mai poate 
continua aşa, sunt lucruri grave. Nu putem trăi aşa. Nu e normal să se trăiască aşa. Nu mai poate continua în felul 
ăsta. Sunt lucruri întâmplate care nu trebuie să se mai întâmple şi, din păcate se mai întâmplă şi acum. Credeţi că 
preşedintele Iohannis e protejat? Nici vorbă!”, a adăugat Dragnea. 
El a arătat că preşedintele Iohannis nu va putea să spună niciodată că nu a ştiut despre aceste „practici”, ale căror 
„reminiscenţe” se simt şi astăzi. 
„Eu tot sper ca preşedintele Iohannis să fie mult mai conştientizat şi să înceapă să aibă acces la mai multe 
informaţii decât are acum şi despre ceea ce s-a întâmplat înainte şi despre remanenţele din acei ani pentru că nu 
s-a terminat, mai sunt reminiscenţe, mai sunt practici la fel de nenorocite. E şeful statului, nu se poate deroba de 
această răspundere. Nu poate să spună niciodată că nu a ştiut, nu e treaba mea. E obligat să se implice”, a 
adăugat liderul PSD. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Kovesi, replică DURĂ pentru Dragnea și Tăriceanu: 'Dacă există interese paralele, sunt ale celor care prăduiesc 
bugetul și au fost prinși'  
Procurorul-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, afirmă, într-un interviu acordat AGERPRES, referitor la statul paralel 
din care ar face parte, că, dacă există ''interese paralele'' sunt ale celor care "prăduiesc bugetul de stat", care au 
fost "prinşi" şi doresc blocarea justiţiei.  
 
Întrebată despre acuzaţiile referitoare la un stat paralel, care ar influenţa sau împiedica anumite decizii politice, 
inclusiv prin acţiunile unor procurori, din care ar face parte, Kovesi a subliniat că "există interese paralele".  
 
"Există interesul paralel al celor care au comis fapte penale şi au prăduit bugetul de stat. Deci, dacă vorbim de 
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interese paralele acestea sunt interese paralele ale celor care au prejudiciat şi au prăduit bugetul de stat", a 
punctat şefa DNA.  
 
Kovesi a precizat că procurorii din Direcţiei Naţionale Anticorupţie respectă legea şi sunt verificaţi.  
 
"Noi, cei din DNA, în tot ceea ce facem respectăm legea. Suntem verificaţi în ceea ce facem. Dosarele noastre sunt 
judecate de către judecători care verifică modul în care s-au administrat probele, care judecă cazurile noastre. 
Când se pronunţă o soluţie definitivă de condamnare, în 90% din cazuri avem răspunsuri la toate aceste acuzaţii. 
Faptul că persoane care sunt cercetate de DNA fac tot felul de acuzaţii nu înseamnă că ele sunt şi adevărate şi, 
dacă există interese paralele, există interese paralele ale celor care prăduiesc bugetul de stat, care au fost prinşi şi 
care îşi doresc ca justiţia să se blocheze", a mai spus aceasta.  
 
Referitor la posibilele abuzuri ale procurorilor, Kovesi a replicat că aceste acuzaţii sunt reclamate în general de 
persoane implicate în dosare.  
 
"Suntem controlaţi tot timpul, suntem verificaţi de IJ, măsurile pe care le dispunem în dosare sunt verificate în 
cursul judecării dosarelor de către instanţele de judecată. Despre ce abuzuri putem să vorbim atunci când nu e 
specificat clar? Aceste atacuri privind abuzuri, tot felul de ilegalităţi presupus a fi făcute de procurori şi judecători, 
sunt reclamate în general de persoane care sunt implicate în dosare, de persoane care, unele dintre ele, au fost 
condamnate în primă instanţă sau care au fost condamnate definitiv", a conchis Kovesi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Instanța a admis intrarea firmei Tel Drum în insolvență 
După ce Tribunalul Bucureşti a admis, vineri, cererea DNA de luare, pentru o durată de 60 de zile, a măsurii 
preventive constând în interdicţia iniţierii procedurii de dizolvare sau lichidare a societăţii Tel Drum, Tribunalul 
Teleorman a dispus, luni, deschiderea procedurii de insolvenţă a societăţii Tel Drum, administrator judiciar 
provizoriu fiind desemnat CITR Filiala Ilfov SPRL. 
"Admite cererea debitoarei Tel Drum SA. În temeiul art.71 alin.1 din Legea nr. 85/2014 dispune deschiderea 
procedurii generale de insolvenţă împotriva debitoarei. În baza art. 73 raportat la art. 45 alin. 1 lit. d şi art. 57 din 
legea insolvenţei, desemnează administrator judiciar provizoriu pe C.I.T.R. Filiala Ilfov SPRL care va îndeplini 
atribuţiile prevăzute de art. 58 şi 53 alin.1 si 2 din Legea nr. 85/2014, cu o remuneraţie de 1.500 lei din averea 
debitoarei", se arată în decizia instanţei. 
Judecătorii au mai hotărât ca administratorul judiciar să notifice deschiderea procedurii generale a insolvenţei, 
prin publicarea într-un ziar de largă circulaţie, creditorilor, Oficiului Registrului Comerţului de pe lângă Tribunalul 
Teleorman pentru efectuarea menţiunii, OCPI Teleorman, instanţelor judecătoreşti în a căror jurisdicţie se află 
sediul declarat la Registrul comerţului şi tuturor băncilor unde debitorul are deschise conturi. 
Magistraţii au fixat termen pentru continuarea procedurii la data de 23 mai 2018. 
Decizia nu este definitivă şi poate fi atacată cu apel. 
Procurorii DNA au solicitat Tribunalului Bucureşti luarea, pentru o durată de 60 de zile, a măsurii preventive 
constând în interdicţia iniţierii procedurii de dizolvare sau lichidare a persoanei juridice SC Tel Drum SA ori, după 
caz, suspendarea acestor proceduri în situaţia în care, la data judecării prezentei cereri, acestea au fost deja 
iniţiate. 
În cererea trimisă în instanţă, DNA arată că societatea Tel Drum a fost trimisă în judecată, ca persoană juridică, 
pentru săvârşirea infracţiunii de folosire sau prezentare cu rea-credinţă de documente ori declaraţii false, 
inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obţinerea pe nedrept de fonduri europene, cu consecinţe 
deosebit de grave, la data de 27 decembrie 2017. 
De asemenea, DNA notează că, într-un dosar separat aflat în faza de urmărire penală, faţă de SC Tel Drum SA s-a 
dispus urmărirea penală, având calitatea de suspectă pentru săvârşirea infracţiunilor de: constituire a unui grup 
infracţional organizat, evaziune fiscală în formă continuată, complicitate la două infracţiuni de abuz în serviciu cu 
obţinere de foloase necuvenite pentru sine sau altul. 
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"La data de 17 ianuarie s-a adus la cunoştinţă SC Tel Drum SA, prin reprezentat, calitatea de suspectă şi 
dispunerea măsurilor asigurătorii în cauză. Tot la data de 17 ianuarie, pe rolul Tribunalului Teleorman s-a 
înregistrat solicitarea debitorului Tel Drum SA Alexandria de deschidere a procedurii insolvenţei, cererea având 
termen la data de 29 ianuarie", menţionează anchetatorii. 
Sursa citată precizează că cererea procurorilor adresată Tribunalului Bucureşti a fost formulată pe motiv că SC Tel 
Drum SA a solicitat deja deschiderea procedurii de insolvenţă, ceea ce creează riscul lichidării şi radierii în termen 
scurt a inculpatei persoană juridică, astfel încât aceasta să nu mai poată fi trasă la răspundere penală. "Prin 
urmare, se consideră că măsura solicitată este necesară pentru buna desfăşurare a procesului penal", mai arată 
DNA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Liviu Dragnea acuză delegaţia Comisiei Europene din România că a transmis informaţii false la Bruxelles 
Liderul PSD Liviu Dragnea acuzat, luni, delegaţia Comisiei Europene din România de faptul că ar fi transmis 
informaţii false la Bruxelles referitoare la acţiunea Guvernului Dăncilă privind legile din sistemul judiciar. 
Întrebat, la Antena 3, cum îşi explică poziţia critică a preşedintelui şi prim vicepreşedintelui Comisiei Europene, 
Jean Claude Junker şi Frans Timmermans, referitoare la legile justiţiei, Dragnea a răspuns: „Picătură cu picătură, 
minciună dusă picătură cu picătură şi de aici din ţară şi de la Bruxelles şi de către europarlamentari, dar şi de către 
funcţionari de acolo. Îi spune domnului comisar, îi spune domnului director general şi se creează, aşa, o reţea”. 
„Cum e posibil ca delegaţia Comisiei Europene din România să transmită informaţii false? Transmise la toţi 
comisarii europeni?”, a adăugat Dragnea, care a lecturat de pe o fişă următorul text: „Din declaraţiile recente ale 
noului premier - şi asta era cu o zi înainte de 24 ianuarie, doamna Dăncilă nu făcuse niciun fel de declaraţii, a 
evitat presa - Viorica Dăncilă rezultă că în timpul mandatului său Guvernul va solicita rapiditate în ceea ce priveşte 
atât adoptarea legilor Justiţiei - care sunt adoptate - cât şi o versiune revizuită a Codului penal şi de procedură 
penală”, a spus Dragnea. 
„Câte alte minciuni de genul ăsta s-or mai fi spus anul ăsta? Sigur că mie nu mi se pare absolut deloc corect şi 
cinstit faţă de România”, a adăugat Dragnea. 
Liderul PSD şi-a exprimat speranţa ca preşedintele Klaus Iohannis va discuta, la Bruxelles, în plen sau în privat cu 
preşedintele Junker despre „tipul ăsta şi modul în care se iau informaţii din România”. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Anunț exploziv: 'Deficitul bugetar s-a dublat în decembrie'! Care ar fi motivele, potrivit Ministerului Finanțelor 
Potrivit unor surse din Ministerul Finanțelor, decalajul dintre încasări şi cheltuieli, mai precis deficitul bugetar, a 
crescut la 24,3 miliarde de lei pe anul 2017, faţă de 10,2 miliarde de lei la 11 luni pentru că ordonatorii de credite 
şi-au depus ordinele de plată abia în a treia decadă din luna decembrie. 
"Termenul de depunere a cererilor de deschidere a creditelor bugetare de către ordonatori a fost devansat şi 
majoritatea au venit chiar la sfârşitul perioadei; după 22 decembrie am avut şi zile cu plăţi de câteva miliarde de 
lei pentru echilibrare, dar noua formulă nu va mai permite aşa ceva”, au explicat oficialii Ministerului Finanţelor. 
"Aşa cum sunt foarte mulţi contribuabili care vin în ultima zi să-şi plătească taxele şi impozitele, avem şi foarte 
mulţi ordonatori care vin în ultima zi, în decembrie, să deschidă creditele de echilibrare, astfel că şi cheltuielile 
bugetare cresc exponenţial în ultima lună din an, majorând deficitul cu un anumit procentaj din PIB”, au mai 
explicat sursele citate. 
În fiecare an, deficitul bugetar este relativ mic în primele 11 luni, pentru ca în decembrie să crească până la 
limitele impuse de acordurile cu Comisia Europeană. Execuţiile bugetare pe anii trecuţi arată că, spre exemplu, în 
2016 deficitul a fost de 2,4% din PIB (18,2 miliarde de lei) la 12 luni, după ce la 11 luni fusese de doar 0,73% din 
PIB (5,03 miliarde de lei). Iar în 2015 deficitul a fost de 1,47% din PIB (10,3 miliarde de lei) la 12 luni, după ce la 11 
luni fusese de 0,76% din PIB (5,3 miliarde de lei). 
Anul 2017 s-a încheiat cu un deficit de 24,3 miliarde de lei, respectiv 2,88% din PIB, sub ţinta anuală stabilită de 
2,96% din PIB, cu venituri de 251,8 miliarde de lei şi cheltuieli de 276,1 miliarde de lei, a informat, vineri, 
Ministerul Finanţelor. 
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Procentual, veniturile au fost cu 12,5% mai mari, în termeni nominali, faţă de anul 2016, iar cheltuielile au crescut 
în termeni nominali cu 14%. 
Cheltuielile de personal au crescut cu 22% faţă de anul precedent fiind determinate de majorările salariale 
acordate în a doua parte a anului 2016. Cheltuielile cu bunuri şi servicii şi subvenţii au scăzut faţă de anul 2016 cu 
0,7%, respectiv cu 6,1%. Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de anul precedent cu 13,1%, fiind 
influenţate, în principal, de majorarea cu 5,25% a punctului de pensie de la 1 ianuarie 2017, ajungând la 917,5 lei, 
şi cu 9% de la 1 iulie 2017 a punctului de pensie, ajungând la 1000 lei, precum şi măsurile ce au fost aprobate în 
timpul anului 2016 care au contribuit la sporirea cheltuielilor sociale; majorarea şi modificarea modalităţii de 
stabilire a indemnizaţiei lunare pentru creşterea copilului şi stimulentul de inserţie, anunță Mediafax.ro. 
Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum ẟi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne ẟi externe, au fost de 26,7 miliarde de lei, respectiv 3,2% din PIB, arată 
datele Ministerului Finanţelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vești EXCELENTE pentru zeci de mii de români: Vor primi bani în primele luni ale anului 
Peste 16.000 de români au un motiv important să fie fericiți la început de an. Plata fondurilor pentru fermieri a 
fost reluată din această săptămână, suma totală fiind mai mare de 40 de milioane de euro, potrivit Agerpres. 
Plata regulară aferentă Campaniei  începute anul trecut s-a reluat de luni, fiind autorizaţi la plată 16.148 fermieri 
cu suma totală de 43,6 milioane euro, informează Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA). 
Din Fondul European de Garantare Agricolă (FEGA) s-au plătit 41,1 milioane euro, iar diferenţa de 2,5 milioane 
euro din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR) şi cofinanţare de la bugetul naţional. 
"Plăţile finanţate din FEGA se efectuează la cursul de schimb de valutar stabilit de Banca Centrală Europeană de 
4,5993 lei pentru un euro, iar plăţile finanţate din FEADR la cursul de schimb valutar de 4,5390 lei pentru un euro. 
Reamintim că, în conformitate cu art.75, alin. 1 din Regulamentul (UE) nr. 1306/ 2013 al Parlamentului European 
şi al Consiliului din 17 decembrie 2013 privind finanţarea, gestionarea şi monitorizarea politicii agricole comune şi 
de abrogare a Regulamentelor (CEE) nr. 352/78, (CE) nr. 165/94, (CE) nr. 2799/98, (CE) nr. 814/2000, (CE) nr. 1290 
/2005 şi (CE) nr. 485/2008 ale Consiliului, plăţile din cadrul schemelor de sprijin se fac în perioada 1 decembrie - 
30 iunie a anului calendaristic următor", se precizează în comunicatul APIA. 
Începând cu data de 16 octombrie şi până în prezent, APIA a autorizat la plată  suma totală de 1,438 miliarde 
euro, reprezentând avans şi plată regulară. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liviu Dragnea face praf ANAF-ul și amenință cu schimbarea șefei: 'S-a dat drumul la vânătoare, se continuă 
practicile' 
Liviu Dragnea critică în termeni duri ANAF-ul și o amenință pe șefa instituției, numită vara trecută, la instalarea 
premierului Mihai Tudose cu demiterea! Nemulțumirea șefului PSD pleacă de la o ordonanță referitoare la 
Agenția Națională de Administrare Fiscală dată la sfârșitul anului trecut, cu câteva zile înainte de Revelion, 
Guvernul de atunci a aprobat ca funcționarii de la ANAF să primească 15% din încasările care provin din amenzi. 
”Vor avea șansă să facă parte dintr-un guvern ce poate face istorie. Depinde doar de ei. Am încredere în ei. Sper 
să facă ceea ce ne așteptăm cu toții. Creștere economică de peste 5,5%, datorie sub 60% din PIB, deficit sub 3%, 
buget armată de 2%, implementarea și dezvoltarea parteneriatelor strategice. Un obiectiv major îl reprezintă 
investițiile: căi ferate, autostrăzi, mediu, infrastructura locală, în sănătate, cele 8 spitale regionale și spitalul 
republican, în educație. GÎn ceea ce priveşte partea economică, fiscală, a mediului de afaceri, Guvernul condus de 
Dăncilă are obligaţia ca (...) statul român să aibă o relaţie mult mai corectă şi principială cu mediul de afaceri, nu 
una brutală. O relaţie care să-i sprijine pe oamenii de afaceri să-şi dezvolte afacerile, nu o relaţie în care instituţiile 
statului mai inventează pârghii, acţiuni, prevederi, instrumente prin care să le dea în cap sau să le închidă firmele 
eventual şi poate băgaţi la puşcărie. 
Sunt foarte nemulţumit, sunt complet nemulţumit. După schimbările de la ANAF de astă vară, practicile nu au 
încetat, mai ales că am înţeles că a apărut un act normativ prin care li se dau bonusuri în funcţie de amenzi. 
Înseamnă că s-a deschis sezonul de vânătoare. Este exact ce nu trebuie în România. Dacă e în lege, e legal, dacă e 
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aşa, înseamnă cu nu va rămâne, cu toată dragostea, cu tot respectul. Vom impune pentru toţi funcţionarii, să 
înţeleagă că statul român, dezvoltarea acestei ţări stă în cea mai mare măsură în ceea ce fac oamenii de afaceri. Şi 
bineînţeles care sunt luaţi primii? Ăia români pentru că ai noştri nu ţipă nimeni.”, a declarat Liviu Dragnea, luni 
seara, la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 De ce este România un absent cronic la Davos 
Toată lumea a auzit probabil de Forumul Economic Mondial de la Davos, locul în care se adună la un loc cei mai 
influenţi oficiali ai Planetei, între ei lideri de state şi şefi de companii cu cifre de afaceri cât PIB-ul unor ţări. Ştie, în 
schimb, cineva în ce măsură profită Bucureştiul de această platformă, care permite palparea celor mai sensibile 
tendinţe globale în materie de economie şi chiar securitate? 
Preşedintele Trump vine la Davos, sanctuarul elitei globale, pentru a promova şi apăra "America First", pe fondul 
unor critici aspre lansate de unii parteneri europeni, critici care s-au înteţit în ultima săptămână. De cealaltă parte, 
oficialii chinezi vor profita de forumul din staţiunea elveţiană de schi pentru a-şi reafirma deschiderea globală 
politico-economică.  
Acest balet al super-puterilor, imortalizat de Reuters şi Forbes cu câteva ore înaintea deschiderii forumului, 
reflectă pe deplin substanţa pe care a dobândit-o termenul "reaşezare", tot mai prezent de ceva vreme în 
vocabularul analiştilor de politică externă.  
Reunind lideri de toate categoriile, de la şefi de state şi de guverne, la şefii unor giganţi economici, ori oficiali din 
zona ONG-urilor de talie internaţională, Forumul de la Davos este, după cum semnalează fostul consilier 
prezidenţial, Iulian Fota, unul din cele două evenimente de anvergură cu care se deschide "anul internaţional"; 
celălalt fiind Conferinţa de Securitate de la Munchen. 
În ciuda acestui fapt, contactele Bucureştiului cu Davosul sunt în cel mai bun caz modeste sau, dacă e să credităm 
opiniile exprimate de unii foşti oficiali ai statului român, practic ele nu există.  
"În ultimii 10-15 ani au fost la Forumul de la Davos nişte oameni de afaceri români, însă în ultimii 15 ani eu nu-mi 
aduc aminte să fi văzut acolo şi lideri politici din România, deşi omologii lor din alte ţări participă. De exemplu, 
anul acesta Polonia este reprezentată şi la nivel de premier, şi la nivel de preşedinte", explică fostul ambasador în 
SUA şi ministru de Externe, Mircea Geoană. Şi, adăugăm noi, nici Bulgaria nu a ratat ocazia de a fi acolo. 
De altfel, "comportamentul României faţă de Davos e un caz izolat în regiune", consideră şi Iulian Fota. Fostul 
consilier prezidenţial, în prezent director al Colegiului Naţional de Informaţii, subliniază paradoxul, arătând că, în 
ciuda unor aparenţe create de pasivitatea Bucureştiului, la Davos "uşa ne este deschisă". Mai exact, acesta e 
paradoxul ce ţine de formă. Pentru că, deducem mai departe din spusele lui Fota, există şi unul de fond:  "Ca profil 
de ţară, România are, poate, mai mare nevoie de domeniul relaţiilor internaţionale decât statele mari, căci 
acestea din urmă au o capacitate mai ridicată de a absorbi şocurile externe. Este paradoxală, deci această letargie, 
în condiţiile în care nevoia este clară". 
Mizele prezente şi cele viitoare se împletesc la Davos, contextul fiind ilustrat astfel de europarlamentarul Siegfried 
Mureşan, purtător de cuvânt al popularilor europeni: "Forumul de la Davos este locul în care se întâlnesc cei mai 
influenți oameni ai lumii: oameni politici, oameni de afaceri, presă, formatori de opinie. Noi ne aflăm în mijlocul 
dezbaterilor despre viitorul Uniunii Europene, despre viitorul buget european pe următorii șapte ani, iar Guvernul 
României ar trebui să folosească orice ocazie de a influența aceste discuții. De capacitatea viitorului prim-ministru 
de a negocia cu lideri precum Angela Merkel sau Emmanuel Macron va depinde dacă România obține 30 sau 40 
de miliarde de euro în următorul buget UE. În plus, suntem la mai puțin de un an distanță de preluarea 
Președinției Uniunii Europene și Guvernul putea folosi Forumul ca prilej de prezentare a unor priorități politice". 
Ocazia numai bună pentru România de a-şi promova punctele de vedere pe dosare strategice, prin organizarea 
unor conferinţe şi discuţii extinse în cadrul Forumului, e subliniată şi de Iulian Fota: "România ar fi putut organiza 
dezbateri acolo şi ce potrivită ar fi fost o dezbatere, de exemplu, pe tema Mării Negre, în contextul actual!" 
Cum se văd lucrurile, în schimb, din perspectiva economiştilor români? Preşedintele Consiliului fiscal, Ionuţ 
Dumitru, e tranşant. "Dacă ne uităm la politicile economice din ultimii ani, vom vedea că suntem deconectaţi de la 
tot ce se întâmplă în jur, în primul rând de la recomandările şi obligaţiile care vin pe filiera UE, deci nu doar de la 
tendinţele globale. Disciplina bugetară e unul din dosarele la care avem probleme mari, iar în 2018 vom fi probabil 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/antena-3_246.html
https://www.weflive.com/?cid=ggl_cpc_ggl_wef2018_xx_live&utm_medium=ggl_cpc&utm_source=ggl&utm_campaign=wef2018&utm_content=live&gclid=EAIaIQobChMIu-yf07H12AIVKSjTCh2zKAZ-EAAYASAAEgKdPPD_BwE#!/
https://www.reuters.com/article/us-davos-meeting-trump-copy/trump-to-pitch-america-first-to-davos-elites-idUSKBN1FF0PI
https://www.forbes.com/sites/ralphjennings/2018/01/23/belt-road-davos-cheer-and-loathing-for-chinas-new-eurasian-economic-order/#56cb30773852
https://www.securityconference.de/en/
http://www.president.pl/en/news/art,648,president-and-pm-to-represent-poland-at-davos-economic-forum.html
http://www.bta.bg/en/c/DF/id/1732347


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
ţara cu unul din cele mai mari deficite". Nu în ultimul rând, atrage atenţia Ionuţ Dumitru, "politicile noastre 
interne deviază major de la regulile europene, astfel că în acest moment suntem mai degrabă un pol de 
instabilitate decât de stabilitate – dezechlibre mari, exces de cerere alimentat de politici bugetare prociclice". 
Chiar dacă oficialii români au lipsit şi de data asta de la Davos, situaţia de la Bucureşti ar fi ajuns totuşi pe buzele a 
numeroşi participanţi încă din debutul forumului, atrăgea recent atenţia senatorul PNL Florin Cîţu. Iar termenii ar 
fi fost similari celor din tabloul prezentat mai sus de şeful Consiliului fiscal. 
Iată postarea lui Cîţu: "Criza românească (aşa se vorbeşte la Davos) se manifestă, conform partenerilor noştri, în 
trei dimensiuni: criză politică şi instituţională; criză economică profundă, generată de dezechilibre economice 
vizibile şi uşor de anticipat; criza morală a societăţii româneşti". În aceeaşi intervenţie, apropo de ideea de criză, 
senatorul Cîţu pomeneşte şi de un posibil credit, de mari dimensiuni, de care Bucureştiul ar fi interesat: 
"Ministerul Finanţelor Publice pregăteşte echipa de negociatori pentru a contracta un împrumut mare. Al doilea 
ca mărime din istoria României". Un subiect de urmărit, însă tema e încă săracă în detalii. 
Totuşi, subiectul s-ar putea suprapune pe o conjunctură globală nu tocmai promiţătoare, după cum o prezintă 
Mircea Geoană. "Putem fi atenţi la două mesaje pe care le dă Forumul de la Davos. Primul este acela că lumea 
este în plină reaşezare - multipolară politic, multilaterală economic şi cu o revoluţie industrială care va rearanja 
totul, inclusiv politica. Al doilea priveşte riscul de a ne culca pe o ureche. Ne apropiem de sfârşitul ciclului de 
creştere a economiei globale, aşadar ar fi bine să fim atenţi la ce urmează, să fim pregătiţi pentru ce urmează". 
Date fiind circumstanţele creionate mai sus, ce ar putea justifica, totuşi, abordarea "istorică" a României faţă de 
formate precum Forumul de la Davos? Ce se află, potrivit exprimării fostului ministru de Externe, Geoană, în 
spatele "lipsei noastre de apetit pentru conversaţii care ne şlefuiesc viitorul"? 
"O formă de ţărăneală", consideră Iulian Fota, "un comportament de om de peşteră, care se simte bine în satul 
lui", "conştientizarea unei rămâneri în urmă". În fine, subliniază Fota, vorbim aici de "o formă de incultură care ne 
determină să ignorăm participarea la astfel de forumuri, la care România ar avea tot interesul să fie prezentă, 
e lipsa unei culturi a relaţiilor internaţionale". 
"De multe ori liderii noştri au o rezervă de a merge acolo pentru că, probabil, nu sunt pregătiţi să susţină teze şi 
idei. E un complex provincial. Apoi, când schimbi 10 miniştri de Externe în doi ani, iar pe premieri aşa cum schimbi 
metroul, aşadar când oamenii nu ştiu cât vor rămâne pe funcţii, cine să mai aibă timp şi de forumuri precum 
Davos?", punctează şi Geoană. 
Adevărul e că între ediţiile 2017 şi 2018 ale Forumului de la Davos la Bucureşti au fost date jos două guverne, 
iar componenţa celui de-al treilea a fost anunţatătocmai în miezul discuţiilor pe care liderii mondiali le aveau în 
staţiunea elveţiană de schi.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Apar semnele unei crize a medicamentelor. Facturile neachitate ar putea bloca aprovizionarea cu 
medicamente a farmaciilor 
Semnal de alarmă tras de farmaciştii bucureşteni: pacienţii riscă să rămână fără tratamente pentru că statul nu a 
avut bani să deconteze toate rețetele eliberate în decembrie 2017. Astfel, farmaciștii nu pot plăti acum 
furnizorilor și distribuitorilor banii pe medicamentele deja achiziționate și vândute și nu pot face noi comenzi. În 
lipsa unei soluții rapide, bolnavii sunt cei care vor avea de suferit. Autoritățile promit însă că nu vor exista 
probleme. 
Femeia din imagine a fost diagnosticată cu cancer gastric acum doi ani. Ca să o salveze, medicii i-au extirpat trei 
sferturi din stomac. Apoi, pacienta a făcut chimioterapie şi radioterapie. Acum, luptă cu boala cu ajutorul unui 
medicament care costă 1.500 de lei. Din fericire, este compensat în totalitate de stat. Femeia nu ar putea să 
întrerupă tratamentul nici măcar o zi. 
Farmaciştii spun că, în primăvară, nu vor mai fi disponibile toate tratamentele pentru că autoritățile nu au alocat 
suficiente fonduri pentru medicamentele eliberate în luna decembrie. 
Concret, farmaciştii cumpără medicamente de la distribuitori. Pe unele le plătesc pe loc. Pe altele, la 30, 60 sau 90 
de zile. În tot acest timp, pacienţii vin cu reţete compensate în farmacie şi primesc tratamentele prescrise de 
medici. Casa de Asigurări de Sănătate decontează contravaloarea medicamentelor eliberate în cel mult 90 de zile. 
Pentru că autorităţile nu au alocat fonduri suficiente pentru medicamentele vândute în decembrie, farmaciştii 
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spun că nu vor putea plăti la timp facturile. Acumulând datorii, nu vor avea cum să cumpere tratamente în lunile 
martie, aprilie. Printre ele, tratamentele vândute bolnavilor de cancer. 
Aceste medicamente sunt compensate 100% de stat. Aşadar, pacientul nu plăteşte nimic în momentul în care îşi 
ridică reţeta din farmacie. Totuşi, tratamentele sunt extrem de scumpe. De exemplu, doar un flacon care este 
folosit de pacienţii care suferă de leucemie costă 27 de mii de lei. 
Autorităţile nu au dorit să precizeze în câte judeţe au apărut astfel de probleme. Spun insa că pacienţii nu vor fi 
afectaţi pentru ca "aprovizionarea cu medicamente a asiguraţilor nu are nici un motiv să înregistreze 
discontinuităţi". 
CNAS: "CNAS îi asigură pe farmacişti că plăţile facturilor, atât ale celor care au fost acceptate la achitare, cât şi ale 
celor care au fost stornate în vederea refacerii şi includerii în achitarea din alocarea bugetară a anului 2018, vor fi 
efectuate fără probleme în termenul legal. iar aprovizionarea cu medicamente a asiguraţilor nu are nici un motiv 
să înregistreze discontinuităţi". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Oficiile de stare civilă vor avea o bază de date comună, digitalizată. Proiectul va fi implementat complet în 
maximum trei ani 
Evenimentele de hotar din viața românilor ar putea intra în era digitală. Astfel, nașterea sau căsătoria vor putea fi 
rezolvate, din punct de vedere legal, cu un click, de pe telefon sau din fața unui monitor. Cu milioane de euro bani 
europeni, birourile de Evidenţa Populaţiei şi Stare Civilă din România vor avea o bază de date comună. 
Deocamdată e o promisiune. 
Într-o lume informatizată, la ghișeele de Stare Civilă și Evidență a Populației din România nimic nu se poate face 
fără pix, hârtie și xerox. 
Autoritățile promit însă că, în viitorul apropiat, cele mai importante evenimente din viața unui cetățean vor face 
pasul în lumea digitală. Pentru început, căsătoria, divorțul, nașterea și decesul. 
Informatizarea va reduce numărul drumurilor la ghișee și va elimina complet cozile actuale. Totul se va putea face 
online. De la completarea formularelor tipizate până la plata online și programările pentru eliberarea 
documentelor. 
Informatizarea se va face cu bani europeni. Autoritățile au trimis deja spre aprobare proiectul de peste 34 de 
milioane de lei. 
Digitalizarea va include și documentele din ultima sută de ani, ceea ce va însemna că va fi un proces destul de 
anevoios. 
Proiectul va fi implementat complet în maximum trei ani. 
Din banii europeni va fi creată infrastructura și se vor cumpăra computere pentru toate oficiile de stare civilă din 
țară. 
Baza de date va fi administrată de Ministerul Afacerilor Interne şi de Serviciul de Telecomunicaţii Speciale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Programul Rabla, mai puţin poluant. Bugetul pentru achiziția de mașini electrice și hibrid crește de opt ori 
Programul Rabla se înnoiește, însă cu bani mai puțini pentru mașinile pe benzină sau motorină. În schimb, crește 
de opt ori bugetul pentru achiziția de autoturisme electrice și hibrid. Tichetele valorice ar urma să fie eliberate din 
martie. 
Programul Rabla Plus va avea în 2018 un buget record: peste 80 de milioane de lei. De opt ori mai mare decât anul 
trecut. Dar primele rămân la fel: 45.000 de lei pentru mașini electrice şi 20.000 de lei pentru modele hibrid. 
Scade, în schimb, cu peste 20 la sută bugetul pentru cumpărarea de maşini noi pe benzină și motorină. Este o 
politică europeană, pentru reducerea poluării. 
Este important ca programul să fie corelat şi cu producţia de mașini eco. 
Rămâne de rezolvat şi problema lipsei staţiilor de încărcare. În România sunt peste 130 de astfel de stații. Prea 
puține, spun specialiștii. Majoritatea sunt inițiative private. 
Autorităţile au în plan investiţii de peste 50 de milioane de euro în stații de încărcare, în următorii șase ani. 
În paralel, va fi descurajat importul de rable printr-o nouă taxă. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Peste jumătate de milion de mașini vechi au fost înmatriculate în România, anul trecut. Cele mai multe au o 
vechime mai mare de zece ani. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 UE denunţă acuzaţiile lui Donald Trump şi ameninţă cu reacţii rapide dacă SUA restricţionează exporturile 
europene 
Uniunea Europeană va reacţiona rapid dacă Statele Unite restricţionează exporturile europene, avertizează 
Comisia Europeană, după ce preşedintele american, Donald Trump, a promis măsuri pentru contracararea 
politicilor comerciale "foarte incorecte" ale Bruxellesului. 
Preşedintele SUA, Donald Trump, a criticat dur, într-un interviu acordat postului britanic ITV, politicile comerciale 
europene. "Noi nu putem avea acces cu produsele noastre. Este foarte, foarte dificil. Şi totuşi ei trimit produse la 
noi - fără taxe, cu taxe foarte puţine. Este foarte incorect. Am avut numeroase probleme cu Uniunea Europeană şi 
ar putea conduce la ceva foarte mare din punctul nostru de vedere, din punct de vedere comercial", a afirmat 
liderul de la Casa Albă. 
Comisia Europeană a respins acuzaţiile liderului Statelor Unite. Comerţul "nu este despre câştigători şi pierzători. 
Noi, în Uniunea Europeană, credem că relaţiile comerciale trebuie să fie avantajoase pentru ambele părţi", a 
declarat Margaritis Schinas, purtătorul de cuvânt al Executivului UE. 
"De asemenea, credem că relaţiile comerciale trebuie să fie deschise, dar şi axate pe reglementări. Uniunea 
Europeană este pregătită să reacţioneze rapid şi adecvat în cazul în care exporturile noastre sunt afectate de 
măsuri restrictive aplicate de Statele Unite", a atras atenţia reprezentantul Comisiei Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tensiuni între Rusia şi SUA la Marea Neagră. Ruşii au interceptat un avion american "spion" 
Departamentul Apărării de la Washington a protestat, arătând că avionul spion american EP-3E Aries II nu a intrat 
în spaţiul aerian al Rusiei. 
"După ce avionul de supraveghere al Marinei Militare a SUA şi-a modificat cursul, îndepărtându-se de frontieră, 
Su-27 a revenit la bază", afirmă partea rusă. 
Avionul rus "s-a angajat într-o interacţiune nesigură cu un avion EP-3 al SUA în spaţiul aerian internaţional, 
apropiindu-se la cinci picioare (1,5 metri) şi traversând direct prin faţa rutei de zbor a EP-3", susţine partea 
americană, care acuză că "este doar cel mai recent exemplu de activitate militară rusă care nu ţine seama de 
normele şi acordurile internaţionale". 
Statele Unite au cerut Rusiei "să înceteze aceste acţiuni nesigure", potrivit Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
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